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Miljö- och hälsoskyddsnämnden PROTOKOLL 1/2018 

  

 
 

   
 

 Tid Tisdagen den 30 januari 2018 kl. 17.05 – 18.00 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Torsdagen den 8 februari 2018 

  

 

Katarina Luhr Jonas Naddebo 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  

Jonas Naddebo (C) vice ordföranden  

 

Maria Östberg Svanelind (S) 

Mervi Mäkinen Andersson (S) 

Jonas Svanfeldt (S) 

Hampus Rubaszkin (MP) 

Rikard Warlenius (V) 

Christoffer Järkeborn (M) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Ljungberg (M) 

Joar Forssell (L) 

 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Fredrik Pettersson (S) för Måns Lönnroth (S) 

John Myhrman (M) för Lars Jilmstad (M) 

 

 
Ersättare: 

Linda Agetoft (S) 

Linnéa Joandi (MP) 

Mia Lundquist (V) 

Alicja Lindell (M) 

Helena Walentowicz (M) 

Sabine Pettersson (L) 

Märta Martin Åkesson (C) 

Ulrika Hoff (KD) 

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Sofia Andersson, Britta 

Björkholm, Monika Gerdhem, Gustaf Landahl, Lena Mittal, Mikael Nyberg, 

Daniel Persson, Albin Ring, Maria Svanholm, Anita Thyni, Emily Tjäder, 

Malin Täppefur och personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-18 och 20 samt 

borgarrådssekreteraren Peter Kogg. 
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 § 1 
Närvarorätt 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att medge närvarorätt vid 

dagens sammanträde till Sofia Andersson, Daniel Persson, Albin 

Ring, Anita Thyni och Luis Lopez. 

 

 

 § 2 
Val av justerare och tid för justering 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden utser vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C) att tillsammans med ordföranden Katarina Luhr (MP) 

justera dagens protokoll.  

 

Justering sker torsdagen den 8 februari 2018. 

 

 

 § 3 
Anmälan av föregående protokoll 
 

Protokoll 10/2017 från miljö- och hälsoskyddsnämndens 

sammanträde den 12 december 2017 anmäls. 

 

 

 § 4 
Anmälan av inkomna skrivelser till miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
 

Inkomna skrivelser m.m. till miljö- och hälsoskyddsnämnden enligt 

förteckningar från den 18 januari och den 30 januari 2018 anmäls. 

 

 

 § 5 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
miljöförvaltningen 
 
Beslut 

1  Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner redovisningen av 

delegationsbeslut fattade inom miljöförvaltningen från och 

med den 18 november 2017 till och med den 5 januari 2018.  

 
Handlingar i ärendet   

Lista över delegationsbeslut ur ECOS för delegationsperioden 

2017-11-18 – 2018-01-05. 
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 § 6 
Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor 
 

Inget protokoll finns att anmäla vid detta sammanträde. 

 

 

 § 7 
Verksamhetsberättelse 2017 för miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 
Dnr 2017-18380 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

verksamhetsberättelse och bokslut 2017 för miljö- och 

hälsoskyddsnämnden och överlämna den till 

kommunfullmäktige. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Jonas Naddebo (C), 

Christoffer Järkeborn m.fl. (M) och Joar Forssell (L) enligt 

följande: 

 

Verksamhetsberättelsen redovisar på ett tydligt sätt hur 

nämndens verksamheter fortlöpt under 2017. Givet 

förutsättningarna som nämnden getts av den rödgrönrosa 

majoriteten kan vi konstatera att verksamheterna utfört ett 

viktigt arbete och uppnått bra resultat under 2017. 

 

Det är framförallt inom transportsektorn som vi ser 

utmaningarna och där stadens mål inte uppfylls, både gällande 
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miljöanpassade transporter och försäljning av miljöfordon. Vi 

betonar vikten av det arbete som nämnden bedriver för ökad 

användning av miljöfordon och miljöbränslen samt att 

stadsplaneringen av bostäder och arbetsplatser sker vid goda 

kollektivtrafiklägen och försörjs med cykelvägar.  

 

Därutöver betonar vi vikten av att nämnden kontinuerligt 

arbetar med regelförenkling för att förbättra företagsklimatet i 

staden. Arbetssätt, bemötande, handläggning och attityder är 

faktorer som påverkar företagarnas arbetssituation och i 

förlängningen viljan att expandera och växa. Grunden för 

stadens kvalitetsarbete är att förvaltningen kan mäta 

verksamhetens kvalitet, bland annat genom NKI (Nöjd Kund 

Index), i synnerhet gällande tillsynen riktad mot stadens 

företag. Vi ställer oss därför undrande och kritiska till varför 

NKI-data saknas i redovisad verksamhetsberättelse för 2017. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i särskilt uttalande från vice 

ordföranden Jonas Naddebo (C), Christoffer Järkeborn m.fl. (M) 

och Joar Forssell (L). 

 

 

 § 8 
Svar på remiss ”Ett Stockholm för alla” Program för 
tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2017-16575 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 

förslaget till Ett Stockholm för alla – Program för 

tillgänglighet och delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 2018 – 2023.  

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

förvaltningens synpunkter till kommunstyrelsen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 januari 2018. 
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Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S), Rikard Warlenius (V), vice ordföranden 

Jonas Naddebo (C) och Christoffer Järkeborn m.fl. (M) 

föreslår (se beslutet). 

 

2) Joar Forssell (L) föreslår att nämnden beslutar att besvara 

remissen enligt följande: 

 

Alla stockholmare ska ha friheten att kunna forma sitt eget 

liv, utbilda sig, arbeta, delta i samhällslivet och leva i 

gemenskap med andra. 

 

På samma sätt som det nuvarande programmet för delaktighet 

för personer med funktionsnedsättning, som antogs under 

Alliansens tid vid majoritet, innehåller föreliggande förslag 

till program konkreta mål och indikatorer med en tydlig 

ansvarsfördelning. Vi ser dock att det finns områden som kan 

förbättras. 

 

Ett tillgängligt Stockholm där alla har möjlighet att delta 

kräver att alla stadens nämnder och bolag arbetar i samma 

riktning och tar sitt ansvar. Därför är det bra att programmet 

spänner över hela stadens verksamhet. Samtidigt kan inte de 

verksamheter förbises, som har till huvudsaklig uppgift att 

hjälpa och stödja personer med funktionsnedsättning. 

 

Vi ser exempelvis med stor oro på de rapporter som har nått 

oss om försämrad rätt till ledsagning som drabbar 

synskadade, och som inte har någon grund i politiska beslut 

utan i ändrad praxis på tjänstemannanivå. Detsamma gäller 

försämringar i rätten till kontaktperson. Staden kan inte med 

ena handen anta program som innehåller ambitiösa föresatser 

om rätten till en meningsfull fritid och att delta i 

samhällslivet, och med andra handen inskränka 

stockholmarnas möjligheter att göra just detta. 

 

Rätten att kunna bestämma över sitt liv förutsätter valfrihet. 

Personer med funktionsnedsättning kan behöva hjälp med 

behov som är mycket grundläggande och som har en 

avgörande roll för deras förmåga att klara sig i vardagen, och 

det är därför självklart att de så långt som möjligt måste 

kunna välja vem som ska ge dem denna hjälp. Det är därför 

synd att valfrihetsperspektivet saknas helt i förslaget till 

program. 

 

Personer med funktionsnedsättning ska inte bara kunna ha en 
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anställning – de ska också kunna starta och driva företag. Det 

är viktigt att information och blanketter som krävs för att 

starta företag är tillgängliga. Det gäller även blanketter för att 

ansöka om föreningsbidrag, något som inte alltid är fallet 

idag. 

 

Något som är speciellt påtagligt för alla människor med någon 

form av funktionsnedsättning är att de problem som finns i 

samhället i stort ofta får än starkare negativ effekt. Bristen på 

bostäder är ett av vår tids största problem, och får vida 

konsekvenser för människor som har svårt att hitta bostad. 

För att hitta en långsiktig lösning måste staden aktivt arbeta 

för att bygga fler bostäder, i högre takt, och att med stadens 

bostadsbolag kontinuerligt testa nya metoder för att bygga 

billigare.  

 

Staden ska kontinuerligt arbeta för att ha en mer inkluderande 

fysisk utformning. För att garantera detta behöver 

förankringsarbetet vid detaljplanerprocesser engagera fler 

redan vid ett tidigt stadie i planeringsprocessen och 

expertgrupper med expertis rörande funktionshinderfrågor 

måste ges möjlighet att vara delaktiga i stadens fysiska 

utveckling. 

 

Frågan om ett tillgängligt utbud av konst och kultur är större 

än bara en fråga om fysisk tillgänglighet till 

utställningslokalerna. Det handlar också om ett utbud av 

kulturella uttryck som är möjliga att ta del av även för 

besökare som har olika typer av funktionsnedsättningar. 

Exempel är permanenta multisensoriska verksamheter på 

stadens kulturinstitutioner. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S), Rikard 

Warlenius (V), vice ordföranden Jonas Naddebo (C) och Christoffer 

Järkeborn m.fl. (M). 

 
Reservation 

Joar Forssell (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Christoffer Järkeborn m.fl. (M) enligt 

följande: 

 

Det är positivt att ett förslag till Program för tillgänglighet 

och delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2018-
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2023 har tagits fram. Vi ställer sig dock kritiska till ett antal 

punkter.  

 

Det behöver tydliggöras vilka inom staden som ansvarar för 

att utföra det som i programmet gäller att staden ska erbjuda 

ändamålsenligt stöd och effektiv matchning. 

Ansvarsfördelningen mellan olika nämnder behöver här vara 

tydlig. Samt hur avgränsning och ansvaret ser ut för 

samverkan med arbetsförmedlingen.  

 

Vi är ytterst kritiska till indikatorn: Andel vuxna personer 

med funktionsnedsättning som är beviljade insatser från 

socialtjänsten och som kan försörja sig själva. Vi tolkar detta 

som att funktionsnedsatta personer som går från 

försörjningsstöd till exempelvis aktivitetsersättning eller 

sjukersättning, ska räknas till självförsörjande. Staden står 

alltså inte längre för deras försörjning, samtidigt står personen 

utanför arbetsmarknaden. Räknas dessa personer som 

självförsörjande, trots att de erhåller bidrag, riskerar strävan 

att få dessa människor i arbetet gå åt motsatt håll. Individens 

möjligheter till inträde på arbetsmarknaden kommer avsevärt 

att försämras.  

 

Enligt programmet ska staden aktivt erbjuda personer med 

funktionsnedsättning, anställning, praktikplatser och 

sommarjobb. Det saknas dock indikatorer för att kunna följa 

upp detta mål. Det blir problematiskt  när det inte finns 

möjligheter att föra register över personer med 

funktionsnedsättning, hur ska uppföljning då ske? Det måste 

iså fall finnas andra sätt att följa upp uppdraget på ett lagligt 

sätt. 

 

När det gäller fokusområdet rätten till utbildning föreslås 

bland annat uppföljning av andel elever med 

funktionsnedsättning inom respektive skolform som upplever 

att de får de hjälpmedel de behöver. Samt uppföljning av 

andel elever med särskilt stöd som når målen för respektive 

skolform. Även här blir det svårt att tillämpa en trovärdig 

uppföljning när det inte finns möjlighet att registrera  personer 

med funktionsnedsättning.  

 

Det finns flertal program inom området mänskliga rättigheter. 

Ett gemensamt program för alla delar inom området hade 

därför underlättat implementeringsarbetet och efterlevnaden. 

Det måste finnas rimliga förutsättningar och tillräckligt med 

stöd för våra medarbetare att kunna arbeta efter de direktiv 

som ges. 
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 § 9 
Miljö- och hälsoskyddsnämndens definition av vad som 
är verksamhetsavfall och med hushållsavfall jämförligt 
avfall såvitt avser spillfett och fett från fettavskiljare 
Svar på skrivelse från Visita AB 
Dnr 2017-18522 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från 

Visita AB till Visita och Stockholm Vatten AB. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 6 januari 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) enligt 

följande: 

 

Det är av stor vikt att fett och oljor tas omhand på ett 

miljöriktigt sätt, både för att förhindra problem för 

avloppsledningsnätet men även på grund av deras höga värde 

vid återvinning. Det är därför viktigt att vi har kontroll på att 

alla restauranger verkligen har fettavskiljare och/eller tar hand 

om sitt spillfett. Att detta sker underlättas om vi tar ett 

helhetsgrepp över de hämtställen som finns inom staden. 

 

Spillfettet har även tidigare hanterats som ett hushållsavfall av 

oss men då genom tjänstekoncessionsupphandlade 

entreprenörer. Entreprenörerna transporterade det insamlade 

fettet till sina egna och av oss godkända 

behandlingsanläggningar. Nackdelen med detta var att det var 

svårt att få tillförlitlig statistik över verksamheterna eller 

insamlade mängder. 
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Ett skäl för att införa nya rutiner för insamling är att få en 

bättre kontroll på insamlade mängder samt att få bättre 

kontroll på hela kedjan, inklusive miljönyttan. 

 

Gällande miljömässighet sker ingen förändring i avsättningen. 

Spillfettet går bland annat till att tillverka biooljor. 

 

Tydlighet och långsiktighet är viktigt. Miljö och 

hälsoskyddsnämnden har tidigare tolkat lagstiftningen om 

hushållsavfall för att få en ökad tydlighet för både kommun 

och företagare. Naturvårdsverkets bedömning riskerar att ge 

ökad otydlighet för alla som hanterar spillfett och fett och vi 

står fast vid den tolkning nämnden ställde sig bakom den 31 

januari 2017.   

 

Vi skulle dock välkomna en överprövning av detta för att få 

tydlighet i lagstiftningen. 

 

 

 § 10 
Motion (2017:64) om måltidsoptimering för minskat 
matsvinn i stadens skolor 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2017-16933 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 8 januari 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Christoffer Järkeborn 

m.fl. (M) och Joar Forssell (L) föreslår att nämnden beslutar 

att tillstyrka motionen och att därutöver anföra: 
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Vi välkomnar det positiva svaret om att tillstyrka motionen 

för att på ett effektivt sätt kunna minska matsvinnet. 

Måltidsoptimeringssystemet är en modell redo för ett 

breddinförande i stadens skolor där hänsyn ska tas till 

gällande regelverk för dataskydd. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard 

Warlenius (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Christoffer Järkeborn m.fl. 

(M) och Joar Forssell (L) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) enligt 

följande: 

 

Motionens förslag om införandet av ett system för 

måltidsoptimering i syfte att minska matsvinn skulle innebära 

både miljömässiga och ekonomiska vinster för Stockholm. 

Majoriteten har tidigare arbetat målmedvetet för att testa 

måltidsoptimering inom stadens skolverksamhet.  

 

Testet på Globala gymnasiet visade på att 

frånvarorapportering som verktyg kan vara en viktig 

komponent för att minska matsvinnet i stadens skolor. Det 

återstår dock att se om den nya skolplattformen som ska få 

motsvarande funktionalitet kommer att lösa den uppgiften. 

 

Det är viktigt att system och verktyg utformas så att de 

fungerar med dataskyddsförordningen som träder i kraft den 

25 maj 2018 och att upphandling sker så att det inte strider 

mot gällande upphandlingsregler. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C), Christoffer Järkeborn m.fl. (M) och Joar Forssell (L). 

 

 

 § 11 
Yttrande över förslag till regional vattenförsörjningsplan 
för Stockholms län 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2017-16517 
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Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 2 januari 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 12 
Föreläggande vid löpande vite att säkerställa en korrekt 
märkning av allergikost 
Fastställande av delegationsbeslut 
Dnr 2017-2076 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att fastställa 

förvaltningschefens delegationsbeslut daterat den 

19 december 2017, dnr. 2017-2076. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att uppdra åt 

förvaltningschefen att företräda nämnden i ärendet. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 17 januari 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 13 
Stockholms stads strategi för det rörliga friluftslivet 
2018-2022 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2017-17384 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka 

förslaget till Stockholms stads strategi för det rörliga 

friluftslivet 2018 – 2022. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 15 januari 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 14 
Samråd om förslag till detaljplan för Fagersjö 4:1 m.fl. i 
stadsdelen Fagersjö 
Dnr 2016-16517 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att avstyrka den del 

av detaljplanen som ligger 30 meter från strandlinjen. Inom 

denna zon bör strandskyddet inte upphävas. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att tillstyrka den del 
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av detaljplanen som ligger mer än 30 meter från strandlinjen. 

 

3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 15 januari 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Christoffer Järkeborn 

m.fl. (M) och Joar Forssell (L) föreslår att nämnden beslutar 

att tillstyrka förslaget till detaljplan i sin helhet. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard 

Warlenius (V). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C), Christoffer Järkeborn m.fl. 

(M) och Joar Forssell (L) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C), Christoffer Järkeborn m.fl. (M) och Joar Forssell (L). 

 

 

 § 15 
Guiden för hållbara evenemang 
Dnr 2017-15919 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förvaltningarnas 

gemensamma förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

Guiden för hållbara evenemang. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

guiden till kommunstyrelsen för vidare hantering. 
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3 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att uppdra till 

förvaltningen att revidera guiden vid behov. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens, kulturförvaltningens och Stockholm Business 

Regions gemensamma tjänsteutlåtande från den 16 januari 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningarnas gemensamma förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) och Rikard Warlenius (V) enligt 

följande: 

 

Det är glädjande och viktigt att Stockholm nu får en guide för 

hållbara evenemang, en guide som kan utgöra en bra grund att 

utgå från för att stadens alla evenemang ska bli mer hållbara. 

Guiden kan underlätta för interna och externa värdar för olika 

evenemang och möjliggör delning  av kunskapen inom och 

utanför stadens organisation.  

 

Guiden blir även ett stöd för att marknadsföra Stockholm som 

en hållbar stad, en nog så viktig aspekt som också kan driva 

på stadens arbete för att ligga i framkant vad gäller 

hållbarhetsarbete internationellt sett.  

 

Vi vill slutligen poängtera att guiden för hållbara evenemang 

utgör en bas och att det finns behov av att den testas och att 

utvärdera hur aktörer som anordnar evenemang i staden 

upplever guiden som hjälpmedel. Detta innebär att innehåll 

och funktion kan komma att behöva utvärderas och 

uppdateras löpande framöver. 

 

 

 

 § 16 
Fixa laddplats 
Redovisning av informationskampanjen 
Dnr 2016-007856 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
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förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

redovisningen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända brevet 

i bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande till 

Justitiedepartementet, Miljö- och energidepartementet, 

Näringsdepartementet och Utredningen om hinder för 

energieffektivisering, småskalig elproduktion och lagring för 

mindre aktörer (M 2017:04). 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 15 januari 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Jonas Naddebo (C), 

Christoffer Järkeborn m.fl. (M) och Joar Forssell (L) enligt 

följande: 

 

Som en viktig del i att minska utsläppen från transporter 

måste infrastrukturen för förnybara bränslen utvecklas snabbt. 

Det gäller inte minst övergången till eldrift. Elektrifiering av 

transporter kan också bidra till att lösa andra 

transportrelaterade problem som buller och bristande 

luftkvalitet. Att kunna ladda bilen hemma eller på 

arbetsplatsen är för de flesta en förutsättning för att ta steget 

över till eldrift. Cirka 80 procent av laddningen av eldrivna 

fordon sker i hemmet eller på arbetsplatsen. Eftersom elbilar 

och laddinfrastruktur är en relativt ny teknik så blir ofta 

bostadsrättsföreningar och hyresvärdar ett hinder för 

människor som vill skaffa elbil.  

 

Redovisad insats för att påskynda utbyggnaden för stadens 

bostadsrättsföreningar och fastighetsägare är ett välkommet 

bidrag. Att kommunerna i Stockholms län tillsammans kan ge 

juridisk draghjälp till osäkra bostadsrättsföreningar och 

fastighetsägare kan ge resultat. I grunden anser vi dock att det 

behövs kraftfullare och mer riktade stöd för utbyggnad av 

laddinfrastruktur än vad regeringens initiativ med 
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Klimatklivet kan erbjuda. Effektiviteten i denna typ av breda 

investeringsstöd har ifrågasatts av bland andra 

Konjunkturinstitutets miljöekonomiska avdelning som varnat 

för att det riskerar att bli ett slag i luften.
 
Vi ser hellre direkta 

investeringsstöd på de delar av Klimatklivet som kan 

förväntas vara effektiva, som exempelvis stöd till utbyggd 

laddinfrastruktur. Ett stöd som ska kunna användas både för 

etablering av snabbladdare längs väl utvalda sträckor och 

destinationsladdare vid slutdestinationer som vid 

arbetsplatsen eller bostadsrättsföreningars parkeringar och 

parkeringshus. Vi vill även att installation av laddboxar för 

elbilsladdning i hemmet ska omfattas av ROT-avdraget, något 

som inte gäller idag, en regelförenkling med positiv 

miljöeffekt. Därutöver behöver sannolikt också rättigheterna 

stärkas för elbilsägare gentemot aktörer som har möjlighet att 

bromsa den nödvändiga utbyggnaden av laddstationer, till 

exempel fastighetsägare. Dessutom behöver regelverk 

förändras så att kommuner kan reservera parkeringsplatser 

och få möjlighet att rabattera parkeringsavgifter för elbilar.
 

 

Vi applåderar särskilt miljöförvaltningens initiativ i att 

uppmärksamma regeringen på de juridiska snårigheter som 

råder kring hur samfällighetsföreningar kan hantera frågan om 

nya laddningsplatser. Det ska vara enkelt och tydligt för en 

samfällighetsförening som vill upprätta laddningsplatser. 

Omotiverade regler och formalia som bromsar utvecklingen 

måste bort snarast. 

 

Slutligen vill vi påpeka vikten av att snarast hitta lösningar för 

mer laddningar i gatumiljö, inte minst för längs medgående 

parkering. Många andra städer klarar detta och Stockholm 

behöver studera hur andra storstäder löst detta praktiskt och 

tekniskt. I stadens innevarande budget utlovas att staden 

tillsammans med näringslivet ska utveckla laddning i 

gatumiljö samt underlätta för privata aktörer att etablera och 

investera i laddinfrastruktur på stadens mark. Ett lovvärt 

initiativ som vi förväntar oss ska ge resultat. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i särskilt uttalande från vice 

ordföranden Jonas Naddebo (C) och Joar Forssell (L). 

 

 § 17 
Avrapportering av EU-projekten NeZeR och Urban 
Learning 
Dnr 2014-3865 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
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förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

förvaltningens avrapportering av EU-projekten NeZeR och 

Urban Learning. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 18 januari 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 

 

 

 § 18 
Yttrande gällande motion (2017:62) om att förbättra 
återvinning av elektronik 
Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2017-016950 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 15 januari 2018. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg 

Svanelind m.fl. (S), Rikard Warlenius (V), Christoffer 

Järkeborn m.fl. (M) och Joar Forssell (L) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) föreslår att nämnden 

beslutar att tillstyrka motionen och att därutöver anföra: 

 

Det är uppmuntrande att förvaltningen är positivt inställd till 

motionen om ökad säkerhet vid återvinning av elektronik. 

Insatser som minskar oron för integritetsintrång eller 
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obehörigas åtkomst till privat material efter inlämning 

behöver prioriteras, eftersom elprodukter kan vara mycket 

miljöfarliga om de inte tas omhand på ett korrekt sätt. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Katarina 

Luhr m.fl. (MP), Maria Östberg Svanelind m.fl. (S), Rikard 

Warlenius (V), Christoffer Järkeborn m.fl. (M) och Joar Forssell 

(L). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Jonas Naddebo (C) reserverar sig mot beslutet 

med hänvisning till sitt förslag. 

 
Ersättaryttrande 

Ulrika Hoff (KD) instämmer i förslag från vice ordföranden Jonas 

Naddebo (C). 

 

 

 § 19 
Utökad produktion av fjärrkyla, Fortum värme, 
Värtaverket  
Anmälan av ändring av miljöfarlig verksamhet 
Dnr 2017-10996 
 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 

förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 

anmälan. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 
Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 16 januari 2018. 

 

 

 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
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förvaltningens förslag. 

 

 

 § 20 
Förvaltningschefens information 
 
Albin Ring, förvaltningsjurist, informerar om förslaget till 

ändringar av vattendirektivet m.m. 

 

Avdelningscheferna informerar om händelser som skett inom sina 

respektive verksamhetsområden. 

 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) tackar på nämndens vägnar av 

avdelningschef Britta Björkholm som slutar sin tjänst på 

förvaltningen. 

 
 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Lena Mittal 

 


